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PROTOKÓŁ  Nr XXIV/2013 
XXIV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 8 marca  2013 roku. 

 
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 45.    

 
XXIV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXIV sesji.  
Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 15  radnych. 
 
W sesji ponadto uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Z-ca Wójta Gminy      
3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
6. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 
7. Pani Teresa Ruszczak                 - Wicedyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie, członek GKRPA 
8. Pan Janusz Ertman                      - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-15, przeciw- 0, 
wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIII sesji. 
4. Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za 2012 

rok i działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

28 listopada 2007 r. w sprawie nadania Statutu Gminy Ryjewo.   
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/144/12 Rady Gminy Ryjewo                  

z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie określenia metody ustalenia opłaty                                      
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                            
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałej.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/147/12 Rady Gminy Ryjewo                 
z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości            
i   porządku na terenie gminy Ryjewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/148/12 Rady Gminy Ryjewo                
z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę                        
za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/71/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia     
26 października 2011 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 
transportowych.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  i rozliczania dotacji                             
dla niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości  
wykorzystania.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo 
na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo                    
z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok.  

14. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXIII sesji z 
dnia 28 grudnia 2012 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 
uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 
przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXIII  sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2012 roku. 
 
Ad.4. Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo 
za 2012 rok i działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
 
Informację  przedstawił Pan Józef  Gutowski Wójt Gminy. Informacja stanowi załącznik Nr 4 
do protokołu.  
 
Pan Józef Gutowski: Głównym zadaniem w pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych jest prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, 
edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i 
narkomanii w szczególności dla dzieci i młodzieży szkolnej oraz pomoc osobom 
uzależnionym i ich rodzinom w zakresie udzielania porad i wskazówek w terapii i 
rehabilitacji w chorobie alkoholowej. Gminna Komisja liczy 8 osób. Członkowie GKRPA 
pracują w trzech zespołach problemowych, które w ramach swych uprawnień odbywają 
własne posiedzenia i realizowały zadania wynikające z uchwały Rady Gminy Ryjewo, 
przyjętego harmonogramu gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w  2012 roku. W roku sprawozdawczym 
przeprowadzono szkolenie członków GKRPA oraz szkolenie Zespołu Interdyscyplinarnego. 
W okresie objętym sprawozdaniem tak jak w poprzednich latach, przybyła nowa grupa  osób 
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mających problem z nadużywaniem alkoholu i stosowaniem przemocy w rodzinie. W 2012 
roku 19 osób mających problemy z nadużywaniem alkoholu zostało skierowanych do zespołu 
motywującego na rozmowy profilaktyczne. Zgłoszenia w/w osób wpływały do GKRPA w 
Ryjewie z policji, od kuratorów sądowych, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i 
członków rodzin osób uzależnionych. Zgłoszenia następowały najczęściej po wszczynaniu 
awantur domowych i stosowaniu przemocy w rodzinie przez osoby będące pod wpływem 
alkoholu. Komisja skierowała 12 osób na badania psychologiczno-psychiatryczne 
przeprowadzane przez biegłych lekarzy,  w celu orzeczenia o uzależnieniu od alkoholu.  
Skierowano 3 wnioski do Sądu Rejonowego – Wydział Rodzinny i Nieletnich o przymusowe 
leczenie odwykowe osób uzależnionych. Przeprowadzono 3 wywiady środowiskowe w 
rodzinach osób uzależnionych a także przeprowadzono wywiady:    w miejscu zamieszkania 
rodzin w których występuje problem alkoholowy, w instytucjach powołanych do 
sprawowania opieki nad rodzinami mającymi problemy, a także w  środowisku,  ( szkoły), w 
którym przebywają dzieci z w/w rodzin.  Komisja współpracuje z różnymi instytucjami w 
celu:  udzielenia pomocy osobom uzależnionym,  ochrony członków rodzin osób 
uzależnionych,  w szczególności udzielała różnorodnej pomocy dzieciom (organizacja 
wypoczynku letniego, umożliwienie dostępu do dóbr kultury i inne).  Z wypoczynku letniego 
– obóz żeglarski wraz z realizacją programu profilaktycznego w Siemianach skorzystało 17 
dzieci z terenu gminy. Liczna grupa uczniów w ramach realizacji programów 
profilaktycznych uczestniczyła w wycieczkach do teatru, kina. W okresie całego roku 2012 w 
szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo, realizowane były programy 
i warsztaty edukacyjno-profilaktyczne, których głównym zadaniem było  zapobieganie 
narkomanii i spożycia  napojów alkoholowych przez młodzież . Na terenie Gminy Ryjewo w 
2012 roku sprzedaż alkoholu prowadziło 13 sklepów. W 2012 roku objęto kontrolą 6 punktów  
sprzedaży alkoholu. Punktów ze sprzedażą alkoholi wg rodzajów była następująca ilość: 
1) do 4,5%  alkoholu i piwo   - 13 
2) od 4,5% –18%  alkoholu    - 12 
3) pow. 18%  alkoholu           -   8. 
 
Jednym z zadań GKRPA jest realizacja programu przeciwdziałania  narkomani. Komisja 
skierowała  1  osobę na badania psychologiczno-psychiatryczne przeprowadzane przez 
biegłych lekarzy w celu orzeczenia o uzależnieniu od narkotyków. Według oceny Komisji 
problem narkomanii nie  występuje w placówkach oświatowych dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Ryjewo. Realizacja wydatków określonych w harmonogramie 
realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych przedstawia się następująco: 
 
1. Wynagrodzenie członków GKRPA                                          10.299 zł 
2. Obozy, kolonie, wycieczki dla uczniów                                   10.880 zł 
3. Opłaty za opinie lekarskie                                                           1.800 zł 
4. Opłaty sądowe                                                                                120 zł   
5. Realizacja programów profilaktycznych                                     4.803 zł 
6. Opłaty za izbę wytrzeźwień                                                            320 zł 
7. Opłata za abonament  telefoniczny                                                 300 zł 
8.  Opłaty za autobus na wycieczki, teatr, kino, publikacje             3.202 zł     
9. Zakup materiałów biurowych   dla GKRPA                                   135 zł 

10.  Zakup nagród na konkursy                                                            530 zł 
11. Szkolenia członków GKRPA i Zespołu Inerdyscyplinarnego     4.060 zł  
12.  Delegacje                                                                                        933 zł    

RAZEM                                                                                          37.382 zł    
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Radny Jerzy Paradowski: Szkoda, że nie ma Przewodniczącej Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, bo tak zastanawiam się skąd Komisja posiada 
informacje, że w placówkach oświatowych nie występuje problem narkomani, skoro do mnie 
dochodzą głosy, że wielokrotnie ludzie odpowiedzialni za przewóz dzieci do domów, 
stwierdzali fakty, że młodzież jest pod wpływem jakiś środków odurzających. W ogóle ten 
fakt, nie został odnotowany a w zeszłym roku było to wielokrotnie zgłaszane. Wiem, że 
również wczoraj Policja musiała interweniować, bo młodzież była pod wpływem niewiadomo 
jakich środków.  
 
Pan Janusz Ertman:  W roku ubiegłym nie mieliśmy jakiejkolwiek oficjalnej informacji od 
osób, które przewożą dzieci czy też od rodziców o problemie z narkomanią. W dniu 
wczorajszym odbyła się interwencja. Zatrzymane zostały trzy osoby, które znajdowały się 
pod wpływem alkoholu. Z zatrzymania tego są dokumenty, które zostały przekazane do 
wydziału rodzinnego Sądu Rejonowego w Kwidzynie.  
 
Przewodniczący Rady: Zaznaczyć należy również, że to zdarzenie nie miało miejsca na 
terenie placówki oświatowej. 
 
Pani Teresa Ruszczak: Jako członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych mogę powiedzieć, że w szkole przeprowadzane są ankiety anonimowe 
dotyczące zażywania narkotyków, gdzie nie stwierdzono informacji o tym, by taki problem 
występował. Do Komisji nie wpływają żadne informacje, owszem zdarza się, że ktoś powie, 
że dane dziecko jest za bardzo pobudliwe,  ale często jest tak, że to dziecko jest po prostu zbyt 
mocno rozemocjonowane. Nie mamy konkretnych dowodów i stwierdzonych faktów, że 
problem ten występuje. Dyrektor Zespołu Szkół zastanawiał się pewnego razu nad  
przeprowadzeniem kontroli z uwzględnieniem psa policyjnego w szkole. Natomiast jeżeli 
chodzi o wczorajszy incydent dotyczący zatrzymania uczniów, to mogę powiedzieć, że 
dotyczy to uczniów z którymi do tej pory nie było absolutnie żadnych problemów.  
 
Przewodniczący Rady: Wiemy, że Dyrektor ukarał tych uczniów i poniosą tego 
konsekwencje ale musimy pamiętać, że są to sporadyczne sytuacje i nie można mówić, że jest 
to problem alkoholizmu w szkole, bo są to pojedyncze przypadki. 
 
Radna Bernadeta Łukaszewska: Ja uważam, że jeżeli przewoźnik ma jakieś podejrzenia to 
powinien to zgłosić, czy do Dyrekcji czy na Policję, żeby można było stwierdzić, czy 
przypuszczenia są słuszne czy też nie, bo takie pomawianie może wyrządzić komuś krzywdę.  
 
Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 28 listopada 2007 r. w sprawie nadania Statutu Gminy Ryjewo.   
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/156/13 z dnia 8 marca 
2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 
listopada 2007 r. w sprawie nadania Statutu Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 
do protokołu.  
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Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/144/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie określenia metody ustalenia opłaty                                      
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.  
 
Przewodniczący Rady: Uchwały te od początku budziły nasze wątpliwości. Uchwała, w 
sprawie określenia metody ustalania opłaty budzi duże kontrowersje i podczas omawiana 
projektu tej uchwały dwie komisje przyjęły dwa różne rozwiązania, w związku z czym mamy 
przygotowane dwa projekty tej uchwały. O szersze przedstawienie tych projektów poproszę 
Pana Sławomira Słupczyńskiego.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: W związku z przyjętą przez Sejm nowelizacje ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy, samorządy otrzymały możliwość zmian 
podjętych wcześniej uchwał dotyczących sposobu naliczania opłat. Opracowane zostały przez 
Komisje Rady Gminy dwa projekty uchwał. Komisja rolnictwa proponuje wprowadzić opłatę 
w wysokości 12 zł dla rodzin od 1 do 3 osób w przeliczeniu na osobę bądź 51 zł  za 
gospodarstwo domowe w którym zamieszkuje od 4 osób wzwyż, wykluczając z tej opłaty 
wywóz popiołu. Pozostałe komisje uznały iż należy w cenę wliczyć wywóz popiołu i 
proponuje stawkę 12,50 zł za 1 osobę dla rodzin od 1-3 osób w przeliczeniu na osobę oraz 
54,50 zł dla gospodarstw domowych w których zamieszkuje od 4 osób wzwyż.   
 
Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym zwrócić uwagę, że na ostatniej sesji została przez 
Przewodniczącego powołana specjalna komisja robocza, która składa się z Przewodniczących 
Komisji. Na spotkaniach Komisja podjęła pewne decyzje i nie wiem dlaczego teraz jest 
przedstawiana inna opcja. Ja chyba zgłoszę wotum nieufności dla Przewodniczącego Rady, 
bo spowodował jakieś zamieszanie, i zaczął wprowadzać jakaś inna sprawę.  Skoro komisja 
określiła się, to czemu teraz się jej decyzje zmienia. Po co tak naprawdę ona została 
utworzona?   
 
Przewodniczący Rady: Zamysłem utworzonej Komisji było, to żeby znaleźć sposób na 
obniżenie wysokości opłaty, by nie było mówione czy pisane, że w Ryjewie mamy najwyższą 
stawkę. Odbyliśmy bardzo trudne dyskusje i zrezygnowaliśmy z części wydatków min. z  
likwidacji dzikich wysypiska jak i oczyszczania ulic, które i tak będziemy starali się w jakiś 
sposób po kosztach zrobić.  Mamy demokrację i każdy z radnych może złożyć poprawkę, bo 
to cała rada będzie decydować o ostatecznym kształcie tej uchwały, a nie jakaś komisja. Takie 
jest prawo i tak zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym działamy. Więc pytam, co Pan 
porusza i jakie wotum wobec mnie Pan zgłasza? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Może ja wytłumaczę tą sytuację. Komisja robocza, która została 
utworzona na pierwszym spotkaniu zapoznała się z treścią znowelizowanej ustawy i z 
możliwościami jakie daje samorządom. Na drugim spotkaniu ustaliliśmy, że wyrzucimy część 
usług tak by można było obniżyć cenę. Dlatego zrezygnowaliśmy z wywozu popiołu. Na 
komisjach radni, z uwagi na opinie mieszkańców z jakimi się spotkali, zaproponowali by 
ponownie wrócić do tematu wywozu popiołu. 
 
Radny Andrzej Barcik:  Celem spotkań  Przewodniczących było szukanie oszczędności  i 
wstępnie ustaliliśmy, że zaproponujemy stawkę 12 zł bez wliczonego w to wywozu popiołu. 
Nie zdawaliśmy sobie wtedy sprawy z tego, że w okresie zimowym najwięcej od 
mieszkańców jest odbieranych popiołów. W ciągu roku dopłata do wywozu popiołu wyniesie 
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6 zł i za taką kwotę nikt np. z górnego terenu nie będzie wstanie wywieźć popiołu.  Problem 
będzie tym większy, że mieszkańcy zaczną robić dzikie wysypiska.  
 
Radna Marianna Mastalerz: Wśród osób starszych jest to w szczególności problem, bo nie 
będą oni mieli możliwości wywozu popiołu.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Zgadzam się z wieloma wypowiedziami ale pamiętajmy, że jest 
to odpowiedzialność zbiorowa. Bo jeśli 50% mieszkańców chce wywozić popiół to dlaczego 
wszyscy maja za to odpowiadać. Czemu nie możemy zrobić tak jak z ceną, że  od 1-3 osób 
nalicza się w inny sposób i od 4 osób też w inny. Może tu warto też tak zrobić. Czemu ja 
mam płacić więcej sokoro ja popiołu nie będę oddawał. W Trzcianie może 10% mieszkańców 
będzie chciało  oddawać popiół.  
 
Przewodniczący Rady: Wydaje mi się, że ta rozmowa idzie za daleko. Za chwilę okaże się, 
że będziemy sprawdzać gdzie ile podatku jest wpłacanego  na naszym terenie i czy aby 
uczciwie go rozdzieliliśmy.  
 
Radny Andrzej Barcik:  Bardzo dziwne jest dla mnie, że teraz jest wielkie oburzenie 
popiołem. Przy podejmowaniu pierwszej uchwały  w której w cenie 14 zł był wywóz popiołu 
i odpadów zielonych nic nie było mówione a teraz nagle zrobił się problem jak chcemy 
stawkę obniżyć o 1,50 zł.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Nikt nie myśli o tym, że to zwiększy koszt, bo trzeba mieć 
pojemniki żaroodporne do popiołu, bo przecież plastikowe się stopią.  
 
Radny Jerzy Luty: Jeżeli uchwała ta budzi tyle kontrowersji, to może powinniśmy spotkać 
się ponownie i jeszcze raz ją przedyskutować. 
 
Przewodniczący Rady: Wydaje mi się, że przeciąganie podjęcia tej uchwały niczemu nie 
służą. Jeżeli nie ma dodatkowych pytań, to proszę Pana Zastępcę Wójta o odczytanie 
projektów uchwał.  
 
Projekt uchwały  zawierającej stawkę opłaty za odbiór odpadów bez dodatkowej opłatę za 
popiół odczytał Pan Sławomir Słupczyński. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 6, 
przeciw – 9, wstrzymało się – 0) odrzucono projekt uchwały. 
 
Projekt uchwały  zawierającej dodatkową opłatę za popiół odczytał Pan Sławomir 
Słupczyński. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 9 , 
przeciw – 6, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/157/13 z dnia 
8 marca 2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/144/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
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28 grudnia 2012 r. w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.  Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do 
protokołu.  
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                            
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałej.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15 , przeciw –0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/158/13 z dnia 8 marca 2013 
roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałej. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 7 do protokołu.  
 
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/147/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości   i   porządku na terenie gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 9, 
przeciw – 6, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/159/13 z dnia 
8 marca 2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/147/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości   i   porządku na 
terenie gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/148/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę                        
za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 9 , 
przeciw – 6, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/160/13 z dnia 
8 marca 2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/148/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
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usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/71/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 26 października 2011 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 
transportowych.   
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. Zmiana dotyczy błędu 
pisarskiego w § 1 ust. 2 w tabeli w wierszu pierwszym dla dwóch osi winno być wpisane „nie 
mniej niż 12  - mniej niż 13” a było „nie mniej niż 12 – mniej niż 12”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/161/13 z dnia 8 marca 
2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/71/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 
października 2011 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  i rozliczania dotacji                             
dla niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowo ści  
wykorzystania.   
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/162/13 z dnia 8 marca 
2013 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania  i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości  wykorzystania.  Uchwała stanowi 
załącznik Nr 11 do protokołu.  
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/163/13 z dnia 8 marca 
2013 roku w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo na rok 2014 
środków stanowiących fundusz sołecki.  Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy 
Ryjewo  z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok.  
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Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIV/164/13 z dnia 8 marca 
2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo  z dnia 28 
grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 13 do protokołu.  
 
Ad. 14. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
− 4.01.2013 r. w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie z europosłem Janem 

Kozłowskim. Na tym spotkaniu przedstawiono dorobek polskich europosłów, starania o 
finanse na lata 2014-2020r; 

− 10.01.2013 r. odbyła się debata poświęcona wzrastającemu bezrobociu oraz zwolnieniom 
grupowym w zakładach pracy, które powodują bardzo duży wzrost bezrobocia szczególnie 
na terenie naszej gminy. Na dzień dzisiejszy bezrobocie w gminie Ryjewo wynosi 33%; 

− 11.01.2013 r. wysłano pisma do wszystkich firm, które świadczą usługi wywozu śmieci z 
terenu gminy  z prośbą o dostarczenie listy osób z którymi mają zawarte umowy. Po 
otrzymaniu odpowiedzi  i przeprowadzonej weryfikacji wiemy, że 175 mieszkańców nie 
ma zawartych umów na wywóz odpadów; 

− 22.01.2013 r. zostało napisane pismo do Urzędu Skarbowego o oddelegowanie 
pracowników do naszego Urzędu z pomocą przy wypełnianiu zeznań podatkowych. Taka 
pomoc dla naszych mieszkańców udzielana będzie dnia 16 marca (sobota) w godz. 9-13,  
25 marca (poniedziałek) w godz.  8-15 oraz 29 kwietnia (poniedziałek) w godz. 8-15 w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie; 

− M-c styczeń to miesiąc w którym wszyscy pracownicy Urzędu sporządzają sprawozdania; 
− W m-cu styczniu odśnieżano również drogi i chodniki; 
− 1.02.2013 r. w Urzędzie Wojewódzkim odbyło się spotkanie z wojewodą na którym 

omówione zostały sprawy poprawy warunków funkcjonowania samorządów oraz 
wspieranie finansowe dla JST  z różnych programów; 

− 4.02.2013 r. odbyło się spotkanie z W-ce Marszałkiem a dotyczyło naprawy dróg 
wojewódzkich na terenie naszego powiatu. Marszałek stwierdził, że jakiekolwiek remontu 
powstałych w okresie zimowym dziur nastąpi dopiero w m-cu maju; 

− 8.02.2013 r. w Bronisławowie  w gminie Sadlinki odbyło się podsumowanie konkursy 
„Super Sołtys”. Spośród Sołtysów z naszej gminy najwięcej głosów uzyskał Pan 
Aleksander Grochowski; 

− 8.02.2013 r. odbyło się również spotkanie z Wice Starostą Andrzejem Fortuną, który 
poinformował nas o zamiarze reorganizacji Ośrodka Szkolno Wychowawczego w 
Barcicach i w Kwidzynie. W każdym z tych ośrodków ma być tylko jeden typ szkoły. W 
Barcicach szkoła podstawowa i przedszkole w Kwidzynie gimnazjum. Oznacza to, iż 
Gmina Ryjewo będzie ponosić większe koszty transportu dzieci do szkoły gdyż jest to 
zadanie własne gminy; 

− 12.02.2013 r. w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku Publicznego gdzie zostały przedstawione sprawozdania przez policję, straż poż. 
oraz straż miejską; 
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− 14.02.2013r. Starostwo zorganizowało spotkanie z sołtysami z wszystkich gmin powiatu. 
Przedstawiono osiągnięcia powiatu w 2012 roku oraz plany na rok 2013; 

− 18.02.2013 r. w Urzędzie Marszałkowskim podpisano aneks do umów już zawartych; 
− 19.02.2013 r. i 20.02.2013 r. odbyły się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Ryjewo, 

które zostały zapoznane z materiałami przedstawianymi na dzisiejszej sesji; 
− 26.02.2013 r. w Powiatowym Urzędzie Pracy odbyło się spotkanie społecznej Rady 

Zatrudnienia na której przyjęto sprawozdanie z działalności oraz przedstawiono informację 
o aktualnym stanie bezrobocia;  
 1.03.2013 r. odbyło się szkolenie dla Wójtów zorganizowane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Gdańsku; 

− 4.03.2013 r. w Starostwie Powiatowym zorganizowano spotkanie dotyczące 
dofinansowania dzieci niepełnosprawnych z terenu naszej gminy; 

− 06.03.2013 r. w Urzędzie Gminy w Ryjewie zorganizowano uroczystość dla 8 par, które 
obchodziły jubileusz 50 - lecia pożycia małżeńskiego; 

− Pragnę poinformować, iż w miesiącach styczniu i lutym odbyło się również kilkanaście 
spotkań dotyczących wprowadzenia nowej ustawy śmieciowej i zorganizowania przetargu.  

 
 
Ad.15. / Ad.16. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady: W lutym spotkaliśmy się z Marszałkiem Województwa w sprawie 
remontu dróg, na którym poinformowano nas, że jakiekolwiek prace remontowe rozpoczną 
się dopiero w miesiącu maja. Odnieśliśmy wrażenie, że  spotkanie to zorganizowane było po 
to by dać nam do zrozumienia, że do końca mają nie mamy co monitować w sprawie 
jakichkolwiek remontów.  
 
Pan Józef Gutowski: Jeżeli chodzi o stan dróg to musimy rozpocząć rozmowy na temat dróg 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich z uwagi na to, że  drogi wojewódzkie są w stanie fatalnym i 
wymagają remontu. 
 
Przewodniczący Rady: Chciałbym zwrócić uwagę na pewien problem, który powstał przy 
wywozie odpadów segregowanych. Firma, która wygrała przetarg, przekazała mieszkańcom 
informację, że plastiki odbierane są w ciągu dwóch dni i zdarza się tak, że mieszkańcy 
wystawiają odpady drugiego dnia a przedsiębiorstwo ich nie odbiera, bo z tej konkretnej ulicy 
odbierali odpady pierwszego dnia.  
 
Pan Józef Gutowski: Rozmawialiśmy już firmą by dała konkretny wykaz  kiedy odbierane 
będą odpady.  
 
Radna Barbara Wolak: Chciałabym po raz kolejny zgłosić, że drogą wojewódzką w 
kierunku Gurcza mimo zakazu  poruszania się pojazdów powyżej 5 t, nadal jeżdżą 
samochody ciężarowe,  które niszczą tą drogę.  Może korzystając z obecności Kierownika 
Posterunku Policji uda się coś w tej sprawie zrobić, bo droga ta jest naprawdę w bardzo złym 
stanie.  
 
Radny Piotr Bajerowski: Także chciałbym zgłosić, że  w miejscowości Mątowskie 
Pastwiska na skrzyżowaniu dróg zapadła się jezdnia nad przepustem i mimo ciągłego 
naprawiania tego odcinka przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, historia ta wciąż się powtarza.  
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Pan Sławomir Słupczyński:  Problem z tym przepustem powstał w momencie jego 
udrożnienia.  Przepust ten była zasypany i w momencie jego wyczyszczenia powstała w 
jezdni ogromna wyrwa. Rozmawialiśmy z Dyrektorem Zarządu  Dróg Wojewódzkich i 
wiemy, że przepust ten zostanie wyremontowany w tym roku, bo takie bieżące łatanie tej 
dziury nie przyniesie efektu.  
 
Radna Marianna Mastalerz: Jest problem z przejazdem ulicami Wrzosową i Krzywą z 
uwagi na ich zły stan. 
 
Pan Józef Gutowski: Ulice te będą naprawione ale dopiero jak poprawi się pogoda i drogi te 
obeschną. Naprawa ich w tym momencie będzie bezcelowa.  
 
Radny Jerzy Luty: Chciałbym zacząć od sprawy dróg. Jak dobrze Państwo wiecie zakończył 
się pierwszy etap  remontu drogi wojewódzkiej nr 602 w Benowie. Jest postulat mieszkańców 
i proszę żeby interpelacją tą skierować zarówno do Marszałka jak i Przewodniczącego 
Sejmiku Województwa. Postulat mieszkańców dysponujących funduszem sołeckim. którzy 
chcieliby w partnerstwie z  gminą  i Marszałkiem pomóc w remoncie II etapu tej drogi. W II 
etapie ma być wymieniony chodnik już istniejący, natomiast postulat mieszkańców dotyczy 
położenia na nowo chodnika przy tej drodze aż do sklepu. Dlaczego do sklepu? Z uwagi na 
to, że  tam najczęściej chodzą mieszkańcy i przy sklepie jest przystanek autobusowy z którego 
zabierane są dzieci do szkół. My jako mieszkańcy chcemy poprosić Marszałka by siłami tych 
trzech podmiotów wyremontować 200 metrów tego chodnika i ująć to przy projektowaniu czy 
zmianie istniejącego już projektu. Proszę skierować tą interpelację i wydaje mi się, że 
powinna być w niej deklaracja Gminy, że też dołoży się do tego remontu.  My jako obywatele 
również mamy zamiar w tej sprawie u Marszałka monitować, a jak będzie trzeba nawet 
osobiście pojechać. Druga spraw która bulwersuje nas od kilku dni to sprawa poczty. Kopertę 
z zaproszeniem na sesję dostałem dosłownie przedwczoraj i pytam listonosza co się dzieje? 
No niestety okazało się, że wszyscy listonosze zostali przeniesieni z Ryjewa do Sztumu i cała 
nasza korespondencja najpierw jest przekazywana do Tczewa a później do Sztumu. 
Najprawdopodobniej od 1 kwietnia placówka będzie pełniła tylko funkcje jednoosobową i 
wydaje mi się Panie Wójcie, że coś w tej sprawie trzeba zrobić, bo tu się chyba zanosi na 
likwidację palcówki.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli chodzi o finansowanie chodnika przy drodze 
wojewódzkiej to nie można finansować inwestycji takiej jak budowa czy remont chodnika 
przy drodze powiatowej bądź wojewódzkiej z funduszu sołeckiego. Jeżeli ma być jakaś 
współpraca to jedynie nasza gminna z Panem Marszałkiem. Jeżeli chodzi  o Pocztę Polska to 
owszem od 1 lutego  listonosze  zostali przeniesieni do placówki w Sztumie i na dzień 
dzisiejszy  w Ryjewie zostały dwie osoby. Z rozmów z Naczelnikiem placówki w Ryjewie 
wiemy, że Poczta Polska przeprowadza ogromną reorganizację placówek pocztowych. Część 
pracowników  ma możliwość przejścia na wcześniejszą emeryturę i niestety istnieje taka 
groźba, że będzie tu tylko punkt pocztowy, gdzie będzie można jedynie nadać przesyłki. My 
jako samorząd możemy co najwyżej zaprotestować, bo tak naprawdę nic więcej nie jesteśmy  
w stanie zrobić, z uwagi na to, że jest to odgórne zarządzenie Poczty Polskiej, które dotyczy 
placówek z terenu całego kraju. Podobne  sytuacje są min. w Sadlinkach czy innych 
miejscowościach na terenie naszego powiatu.  
 
 
 




